
Обраћање високог представника
и  специјалног  представника
Европске  уније,  Кристијана
Шварц-Шилинга,  приликом
опроштајне посјете ЕУФОР-у

Адмиралу, даме и господо,

Задовољство ми је да будем данас овдје са вама, а имао сам
привилегију да извршим смотру овог почасног вода.

Током  мог  мандата  специјалног  представника  ЕУ  и  високог
представника, остваривали смо врло тијесну сарадњу. ЕУФОР је
сам по себи кључни актер, чија је улога дефинисана Дејтонским
мировним споразумом. Међутим, ЕУФОР је, такође, важан члан ЕУ
породице.

Као специјални представник ЕУ, поносан сам на рад свих чланова
те ЕУ породице, као и на начин на који међусобно сарађујемо на
изградњи боље будућности за Босну и Херцеговину.

Мислим да је фелдмаршал фон Молтке рекао да нити један план за
битку не може преживјети контакт са непријатељем. Тако је и у
политици и у дипломатији. Стално морамо да се прилагођавамо и
импровизујемо.  Али,  не  смијемо  да  изгубимо  из  вида  наше
циљеве, а међународна заједница, посебно ЕУ, мора заједнички
да дјелује.

Чини  се  да  неки  сматрају  како  је  сада  могуће  прогласити
побједу  и  постепено  окончати  ангажман  ЕУФОР-а  у  БиХ.  Ја
цијеним  њихово  мишљење,  али  га  не  дијелим.  Као  високи
представник, сматрам да кориштење бонских овлаштења мора имати
подршку војних снага.
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Такође, сматрам да ЕУФОР има важну улогу која се односи на
непрестано пружање безбједности. Због свакодневног ангажмана
на овим питањима, неки можда сматрају да овај задатак није
посебно инспиративан. Међутим, не треба заборавити да је ова
земља прошла кроз пакао. Присуство ЕУФОР-а има основни значај
у процесу изградње повјерења.     

Када одем из Босне и Херцеговине, и када за неколико дана буде
окончан  мој  мандат  високог  представника  и  специјалног
представника ЕУ, отићи ћу са великом дозом туге. Ова земља је
била важан дио мог живота, од момента када сам се, 1992.
године,  први  пут  почео  бавити  дешавањима  у  БиХ.  Босна  и
Херцеговина ће заувијек остати у мом срцу.

Вама, адмиралу, и свим мушкарцима и женама у служби ЕУФОР-а,
желим да изразим захвалност на почастима које ми данас овдје
одајете.

Наравно, биће вам потребна и срећа, као што је то случај и са
свим другим војним мисијама и ангажманима. Дозволите ми да
цитирам чувену изјаву фон Молткеа: «Глуецк хат ауф дие Дауер
нур дер Туецхтиге!“, а то значи да је, дугорочно гледано,
срећа увијек на страни способних.

Дозволите ми да и званично нагласим како ЕУФОР има довољно
интелектуалних, а и војних способности. Стога сам увјерен да
ће срећа пратити ЕУФОР током цијеле његове мисије у Босни и
Херцеговини.

Хвала вам.


